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Protokół Nr XII/19 

z sesji  Rady Gminy Nowa Wieś Wielka 

z dnia 17 grudnia 2019 r.  

 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowej Wsi Wielkiej i trwała od godz. 1000 

do godz. 1446. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Owczarzak. 

Obrady protokołował Pan Szymon Giżycki. 

Sesja prowadzona była przy użyciu środków multimedialnych. 

 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Obrady XI sesji Rady Gminy Nowa Wieś Wielka otworzył Przewodniczący Rady,  

Pan Waldemar Owczarzak, witając wszystkich przybyłych. W obradach uczestniczyło 13 

radnych, co stanowiło quorum wymagane art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym (Dz.U. z 2019 r. poz. 506, z późn. zm.); zatem Rada była władna do 

podejmowania uchwał. 

W sesji Rady Gminy uczestniczyli także Wójt Gminy – Pan Wojciech Oskwarek, Skarbnik 

Gminy – Pani Władysława Papis, Sekretarz Gminy – Pan Leszek Latosiński, Radca Prawny – 

Pan Krzysztof Nowacki, Dyrektorzy i Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 

Kierownicy Referatów, sołtysi oraz Radny Powiatu Bydgoskiego – Pan Romuald Góralczyk. 

<Listy obecności stanowią załącznik do protokołu> 

 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady poprosił, aby zgodnie z przyjętą praktyką i kolejnością alfabetyczną, 

funkcję sekretarza obrad pełnił Pan Radny Janusz Szczepański, który wyraził na to zgodę.  

Głosowano w sprawie: 
Wybór sekretarza obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal  

 

Ad 3. Ustalenie porządku obrad. 
Pan Krzysztof Nowacki- Radca Prawny w imieniu Pana Wójta wniósł o wprowadzenie do  

porządku obrad punktu dotyczącego korekty uchwały z poprzedniej sesji Rady Gminy 

dotyczącej przyjęcia Regulaminu przyznawania osobom fizycznym dotacji celowej z budżetu 

Gminy Nowa Wieś Wielka na realizację zadań polegających na wymianie źródeł ciepła w 

lokalach mieszkalnych. Punkt ten wprowadzono jako numer 8. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski o zmiany  

w proponowanym porządku obrad.  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie poprawki do porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal  

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad. 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal  

 

Rada Gminy przyjęła porządek obrad w treści jak poniżej: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Ustalenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 28 listopada 2019 r. 

5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie między sesjami. 

6. Wolne wnioski. 

7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 28 listopada 2019 r. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu przyznawania osobom fizycznym 

dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na realizację zadań polegających 

na wymianie źródeł ciepła w budynkach i lokalach mieszkalnych. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2019-2027. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś 

Wielka na 2019 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetu Gminy, które w 2019 r. nie wygasają z upływem 

roku budżetowego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś 

Wielka na lata 2020-2027. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 2020: 

a) wystąpienie Wójta Gminy w sprawie projektu budżetu, 

b) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z ewentualnymi autopoprawkami, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

d) odczytanie opinii komisji stałych Rady Gminy, 

e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Nowa Wieś 

Wielka na rok szkolny 2019/2020. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnej strategii rozwiązywania 

problemów społecznych na lata 2011-2020. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia z wyłączeniem mieszkania chronionego w Nowej Wsi Wielkiej. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska dla Gminy Nowa Wieś 

Wielka do roku 2022”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu dla Gminy Nowa Wieś 

Wielka na lata 2019-2032”. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej  

na 2020 r. 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznych planów pracy komisji stałych Rady Gminy 

Nowa Wieś Wielka na 2020 r. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Nowa Wieś Wielka na 2020 r. 

22. Interpelacje i zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

23. Sprawy różne. 

24. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad 4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 28 listopada 2019 r. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sekretarzem obrad sesji w dniu 28 listopada 2019 r. 

była Pani Wiesława Słaboszewska, która oznajmiła, że z protokołem się zapoznała i wnosi o 

jego przyjęcie.  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji z dnia 29 

października 2019 r.  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 28 listopada 2019 r. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal  

Rada Gminy przyjęła protokół Nr XI/19 z sesji z dnia 28 listopada 2019 r. 

 

Ad 5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie 

między sesjami 
Pan Wójt odpowiedział, że sprawozdanie zostało wysłane do Państwa Radnych drogą e-

mailową i poprosił o głos Pana Sekretarza w sprawie ulicy Leśnej w Nowej Wsi Wielkiej 

ponieważ mieszkańcy, którzy byli na poprzedniej sesji o to zapytali 

Pan Sekretarz opowiedział o swojej wizycie w Warszawie i o rozmowie z Prezesem PKP 

S.A. Panem Antonowiczem na którego prośbę, za pośrednictwem Dyrektora Inwestycji PKP 

Pana Zielaskiewicza został przekazany pakiet dokumentów dotyczący ulicy Leśnej w celu 

dostarczenia ich do szefostwa PKP PLK, w gestii których znajdują się tego typu decyzje. 

Obiecano Panu sekretarzowi rozważenie tej spraw. Pan sekretarz zaapelował o cierpliwość z 

uwagi na przełom roku kalendarzowego, który jest okresem trudnym na podejmowanie tego 

typu decyzji okołobudżetowych. 

 

Ad.6. Wolne wnioski. 
Pan Przewodniczący poprosił Panią Katarzynę Pawlak o zabranie głosu ponieważ wyraziła 

Pani taką wolę w piśmie dotyczącym swojej rezygnacji z wygranego przetargu. 

Pani Katarzyna Pawlak rozpoczęła wypowiedz dotyczącą swojej rezygnacji z wygranego 

przetargu od nakreślenia jak wygląda sytuacja z jej perspektywy, jako osoby prowadzącej 

działalność gospodarczą. Pani Pawlak odczytała swoje oświadczenie, w którym przedstawiła 

kim jest i czym się zajmuje, a także poinformowała o działaniach poprzedniego najemcy 

lokalu Apteki w Brzozie, o rozmowach z nim dotyczących nabycia koncesji i o braku 

porozumienia w tej sprawie. W obliczu tych wydarzeń Pani Pawlak postanowiła zadziałać i 

przystąpić do ogłoszonego przetargu. Pani Pawlak nawiązała do sesji Rady Gminy, która 

odbyła się 28 listopada 2019 roku, mówiąc o tym, że presja jednej z Pań radnych oraz sołtysa 

miejscowości Brzoza, którzy preferowali najem lokalu przez jednego przedsiębiorcę, 
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jednocześnie podważają uprawnienia i kompetencje Pani Pawlak spowodowały jej rezygnację 

z wygranego przetargu. Na koniec swojej wypowiedzi, Pani Pawlak poinformowała, że 

wysokość wpłaconego wadium przeznacza na cele społeczne do wykorzystania w Gminie 

Nowa Wieś Wielka. Poprosiła też o nie zadawanie jej pytań ze względu na emocjonalne 

przeżywanie tej sytuacji. 

Pan Przewodniczący podziękował za zabranie głosu dodając, że z oskarżeń Pani Pawlak 

wynika, iż przez Niego nie będzie miała apteki. 

Pan Zbigniew Wiśniewski zabrał głos zwracając się do Pani Pawlak, aby odpowiedziała na 

jedno pytanie, dlaczego przystąpiła Pani do przetargu wiedząc, że nie posiada Pani koncesji. 

Pani Katarzyna Pawlak odpowiedziała, że została przedstawiona dokumentacja, z której 

wynika, że istnieje pewna luka prawna, która dopuszcza uzyskanie koncesji. 

Pan Zbigniew Wiśniewski skomentował, że zarówno Radni jak  i Pan sołtys mają prawo do 

wyrażenia swojej opinii, a w tym przypadku zadziałał wolny rynek, odbył się przetarg 

zgodnie z prawem i Pani też zgodnie z prawem rezygnuje z jego realizacji, ale przykre jest to, 

że za powód podaje Pani opinię Radnych i Pana Sołtysa. 

Pani Katarzyna Pawlak poinformowała, że musi wracać do pracy, a jeśli pojawią się jeszcze 

jakieś pytania to może rozmawiać. 

Pan Przewodniczący zabrał głos przypominając, że mąż Pani Pawlak był dwa razy na 

posiedzeniach Komisji, w których oświadczał, że ani on, ani jego żona nie przystąpią do 

przetargu. Pan Przewodniczący skomentował to oświadczenie jako wolę uśpienia Radnych i 

zatrzymać działania przetargowe. 

Pani Katarzyna Pawlak wtrąciła, że jest to nie prawda. 

Pan Przewodniczący podziękował za przedstawienie swojej opinii Pani Katarzynie Pawlak. 

Pani Danuta Dojs zabrała głos zwracając się do Pani Pawlak,  mówiąc, że nic nie jest 

przeciwko Pani ani temu, żeby apteki nie było, że jest jej bardzo przykro z powodu takiego 

obrotu sprawy. Dodała, że Pani Pawlak jest ofiarą niesprawności i nieczystości w działaniu 

Urzędników i życzyła, aby ta Apteka była, bo jest taka potrzeba.  

Pani Katarzyna Pawlak poprosiła o skonkretyzowanie czy Pani Radna Dojs ma jakieś 

pytanie do niej. 

Pan Przewodniczący zadał pytanie Pani Dojs czy uważa, że Pani Pawlak ma otworzyć 

Aptekę. 

Pani Katarzyna Pawlak wtrąciła do dyskusji swoje pytanie do Pani Dojs, czy ktoś zapytał 

właściciela czy chce mieć aptekę, bo jeśli ktoś kto jest właścicielem byłby zainteresowany i 

kończyłaby mu się koncesja to przyszedłby na przetarg.  

Pan Zbigniew Wiśniewski zabrał głos mówiąc, że subiektywne opinie Pani Pawlak nie mają 

przedłożenia na stan relny. Wszystkie działania przetargowe odbyły się zgodnie z prawem i 

żaden urzędnik ani żaden Radny nie zrobił nic, co mogłoby zaszkodzić w zakresie 

prowadzenia działalności gospodarczej. 

Pani Danuta Dojs przypomniała, że sprawa Apteki od początku była skomplikowana i widzi 

winę urzędników w tej kwestii. 

Pani Katarzyna Pawlak przeprosiła, jeśli uraziła któregokolwiek z Radnych i podziękowała 

za możliwość wyrażenia swojej opinii. Dodała, że sama decyduje o swoich działaniach i jej 

mąż, który był wspominany w dyskusji nie wiedział o jej działaniach. 

Pan Przewodniczący dodał, ze na spotkanie u Pana Wójta Pani Pawlak przybyła z mężem w 

roli doradcy. 

Pani Katarzyna Pawlak wyjaśniła, że mąż uczestniczył w spotkaniu u Pana Wójta ponieważ 

miała bała się napiętej atmosfery spotkania. 

Pan Przewodniczący podziękował Pani Pawlak za obecność i wypowiedz, która opuściła 

salę obrad. 

Pani Danuta Dojs ponownie zabrała głos powtarzając, że jest jej przykro z powodu takiego 

rozstrzygnięcia sprawy i ponownie wskazała na winę urzędników. 
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Pan Wójt poprosił o możliwość zabrania głosu przez Pana Sekretarza celem wyjaśnienia 

pewnych kwestii w tej materii. 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Sekretarzowi. 

Pan Sekretarz ad vocem do wypowiedzi Pani Dojs wyjaśnił nietransparentne działania 

Gminy, która jest organizatorem przetargu i szacuje kwoty jakie obowiązują powszechnie i 

wskazał, że Pani Dojs w obecności radcy prawnego, i urzędników pełniących obowiązki 

służbowe powiedziała, że zależy jej tylko na tym, aby dotychczasowy najemca Apteki 

prowadził działalność na taki sam okres najmu czyli 10 lat i za tą samą cenę jak do tej pory. 

Gmina pod taką transparentnością się nie podpisuje. 

Pan Przewodniczący skomentował, że wracanie do tego co było nie ma sensu i poczynione 

kroki zawiodły społeczeństwo.  

Pan Zbigniew Wiśniewski dodał, że efekt sporu przedsiębiorców jest taki, że Apteki nie 

będzie. 

 

Ad 7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji Rady Gminy w 

dniu 28 listopada 2019 r. 
Głos zabrał Pan Sławomir Silecki udzielając odpowiedzi na interpelację Pana Radnego 

Majewskiego dotyczącej sygnalizacji świetlnej w Dobromierzu i poszerzenie drogi przy 

posesji Nr 16 w Dobromierzu. Zostało ponowione zapytanie do PKP PLK Bydgoszcz o 

rozważenie sygnalizacji świetlnej w tym miejscu, na chwilę obecną PKP nie wyraziła opinii 

w tej sprawie. Sprawa poszerzenia drogi przy posesji Nr 16 jest rozpatrywana, prowadzone są 

rozmowy z nowym właścicielem nieruchomości o możliwości przesunięcia ogrodzenia by 

wyłagodzić zakręt. Niezależnie od tego podjęte zostały działania związane z opracowaniem 

organizacji ruchu dla całej drogi. 

 

Ad 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu przyznawania 

osobom fizycznym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na 

realizację zadań polegających na wymianie źródeł ciepła w budynkach i lokalach 

mieszkalnych. 
Pan Wójt wskazał, że Pan Mecenas wprowadzając projekt tej uchwały wyjaśnił z czego 

wynika ta zmiana i prosi o podjęcie tej uchwały. 

Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał pod 

głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu przyznawania osobom 

fizycznym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na realizację zadań 

polegających na wymianie źródeł ciepła w budynkach i lokalach mieszkalnych. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/114/19 w powyższej sprawie. 
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Ad 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2019-2027. 
Pan Wójt wyjaśnił, Wieloletnia Prognoza Finansowa jest aktualizowana cały czas, 

aktualizacja dotyczy poszczególnych zadań inwestycyjnych. Pan Wójt przedstawił kwoty 

zmian dochodów i wydatków budżetowych. 

Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał pod 

głosowanie. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2019-2027. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/115/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Nowa Wieś Wielka na 2019 rok. 
Pan Wójt wyjaśnił zmiany w dochodach i wydatkach, przedstawił, że wynikają one ze 

zwiększenia dotacji celowej przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego. Pan Wójt przedstawił 

zmiany w poszczególnych działach księgowych i zwrócił się z prośbą o przyjęcie tej uchwały. 

Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś 

Wielka na 2019 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/116/19 w powyższej sprawie. 
 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetu Gminy, które w 2019 roku nie 

wygasają z upływem roku budżetowego. 
Projekt uchwały omawiano na dwóch posiedzeniach Komisji, w dniu sesji zostały przesłane 

do Radnych zmiany w zadaniach objętych tą uchwałą. Pan Wójt wskazał czego dotycząc 

zmiany i poprosił o przyjęcie tej uchwały.  

Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetu Gminy, które w 2019 roku nie wygasają z 

upływem roku budżetowego. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/117/19 w powyższej sprawie. 

 

Przerwa w obradach. 

 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2020-2027. 
Pan Wójt   poinformował, że projekt tej uchwały analizowany był na Komisjach Rady Gminy, 

na których też wypracowane zostały autopoprawki, które przedstawił i chciałby wprowadzić. 

Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa 

Wieś Wielka na lata 2020-2027. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/118/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na 

rok 2020. 
Ad a) Pan Wójt w wystąpieniu w spawie projektu tej uchwały na kanwie posiedzeń Komisji 

Rady Gminy przedstawił założenia budżetu dla roku 2020.  

Ad b) Pan Przewodniczący poprosił o przedstawienie projektu budżetu z autopoprawkami. 

Pan Wójt przystąpił do przedstawienia projektu budżetu z autopoprawkami. 

Ad c) Pan Przewodniczący poprosił o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

udzielając głosu Panu Sekretarzowi. 

Pan Sekretarz odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Ad d) Poszczególne komisje przedstawiły swoje opinie w sprawie projektu budżetu.  

Ad e) Rozpoczęła się dyskusja w sprawie uchwały budżetowej. 

Pan Zbigniew Wiśniewski zabrał głos pochwalając przeznaczenie kwoty środków 

budżetowych na zieleń i na utrzymanie czystości. Zwrócił uwagę na brak środków unijnych 

do współfinansowania działań inwestycyjnych. Odniósł się także do tematu kultury fizycznej, 

która w opinii Radnego jest niedoszacowana, a także na brak wnioskowania o środki 



 8 

zewnętrzne przez Gminny Ośrodek Kultury. Radny zwrócił uwagę na budynek Urzędu 

Gminy prosząc o zastanowienie się nad lokalizacją budynku przy opracowaniu projektu 

budowlanego. Pan Wiśniewski zauważył także kwestię oświetlenia LED – które prosiłby 

rozważyć do finansowania. Do pozostałych części budżetu nie zgłoszono uwag. 

Ad f) Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2020. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/119/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Nowa Wieś Wielka na rok szkolny 2019/2020. 
Pani Lila Górna przybliżyła zmiany prawne dotyczące cen jednostki paliwa. 

Pani Joanna Kin zadała pytanie jaki zwrot otrzymają rodzice po przyjęciu uchwały. 

Pani Lila Górna odpowiadając na pytanie wyjaśniła, że rodzice stracą na tej zmianie, ale jest 

ona przyjęta Ustawą i nie możliwości, aby jej nie realizować. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Nowa Wieś 

Wielka na rok szkolny 2019/2020. 

Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/120/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad.15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2011-2020. 
Pani Grażyna Wojtera-Moskal zreferowała zmiany w Strategii, która określa zadania jakie 

realizuje Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2011-2020. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/120/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia z wyłączeniem mieszkania chronionego w 

Nowej Wsi Wielkiej. 
Pani Grażyna Wojtera-Moskal wyjaśniła, że uchwała podyktowana jest zmianą w Ustawie o 

pomocy społecznej, która nakazała nowy sposób naliczania odpłatności za pobyt w 

schroniskach, ośrodkach wsparcia z wyłączeniem mieszkań chronionych. 

Pani Danuta Dojs zadała pytanie czy mamy w Gminie osoby borykające się z problemem 

bezdomności. 

Pani Grażyna Wojtera Moskal odpowiedziała, że nie, ale miewamy osoby, które w Gminie 

przejściowo okazują się jako osoby pozostające bez miejsca zamieszkania. W ostatnich 5 

latach były to dwie osoby, które na nie długi czas korzystały z umieszczeń. 

Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia z wyłączeniem mieszkania chronionego w Nowej Wsi Wielkiej. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/121/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska dla 

Gminy Nowa Wieś Wielka do roku 2022”. 
Głos zabrał Pan Maciej Mikulski z Firmy Eko-Dialog prezentując opracowany Program. 

Pan Mikulski zaprezentował dwa dokumenty opracowane na zlecenie Gminy. 

Pani Danuta Dojs poprosiła, aby na przyszłość podejmować dyskusję przy opracowywaniu 

dokumentacji tego typu. 

Pan Przewodniczący przedstawił swoje uwagi do opracowanych dokumentów wymieniając je 

w kolejności. 

Pan Maciej Mikulski wyjaśnił pomyłkę pisarską, którą zauważył Pan Przewodniczący 

dotyczącą ilości 664 oczyszczalni przydomowych. 

Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na Regulamin utrzymania porządku w Gminie 

wskazując, że wymaga on uaktualnienia. 
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Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że Program jest programem ramowym, który musi być 

utrzymany i wskazuje na problemy, które są brane po uwagę, natomiast Regulamin 

utrzymania porządku w Gminie będzie aktualizowany w momencie wprowadzania zmian w 

gospodarowaniu odpadami komunalnymi.  

Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska dla Gminy Nowa Wieś 

Wielka do roku 2022”. 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Adam Bocheński, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Anna Kwiatkowska, Edward 

Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława 

Słaboszewska, Zbigniew Wiśniewski 

PRZECIW: Danuta Dojs 

WSTRZYMUJE SIĘ: Joanna Kin, Janusz Szcepański 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/123/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu dla Gminy 

Nowa Wieś Wielka na lata 2019-2032”. 
Głos zabrał Pan Maciej Mikulski z Firmy Eko-Dialog prezentując opracowany Program. 

Pan Mikulski zaprezentował dokument opracowany na zlecenie Gminy. 

Pan Janusz Szczepański zadał pytanie czy od rozpoczęcia monitorowania azbestu ubyło w 

naszej Gminie. 

Pan Ryszard Ładziński poinformował, że od kilku lat na terenie Gminy funkcjonuje program 

bezpośredniego usuwania azbestu, rocznie ok. 200 t jest utylizowane. 

Pan Przewodniczący zadał pytanie czy budynki gminne lub pomieszczenia podziemne 

gminne zawierają jeszcze wyroby azbestowe. 

Pan Ryszard Ładziński odpowiedział, że w Chmielnikach mamy taki budynek zabytkowy, 

który jest pokryty eternitem. 

Pan Edward Majewski dodał, że eternit nabyty w latach 90-tych był eternitem ekologicznym, 

który nie zawierał prawdopodobnie azbestu. Na terenie sołectwa Dąbrowa Wielka są 3 

budynki pokryte eternitem ekologicznym, w związku z tym czy te kwestie są ze sobą 

powiązane. 

Pan Maciej Mikulski odpowiedział, że te tereny zostały odnotowane w inwentaryzacji. 

Pan Janusz Szczepański zadał pytanie odnoście łączonych budynków gminnych i prywatnych, 

jak Gmina w tym przypadku będzie działała.  

Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że w takim przypadku liczy się udział w własności 

lokalowej. 

Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu dla Gminy Nowa Wieś 

Wielka na lata 2019-2032”. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Anna Kwiatkowska, 

Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława 

Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

WSTRZYMUJE SIĘ: Joanna Kin 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/124/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad.19. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zatwierdzenia rocznego planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej na 2020 rok. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2020 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/125/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad.20. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznych planów pracy komisji 

stałych Rady Gminy Nowa Wieś Wielka na 2020 rok. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznych planów pracy komisji stałych Rady 

Gminy Nowa Wieś Wielka na 2020 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/126/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad.21. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Nowa Wieś 

Wielka na 2020 rok. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  

pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Nowa Wieś Wielka na 

2020 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 

Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 

Rafiński, Wiesława Słaboszewska, , Janusz Szczepański, Zbigniew Wiśniewski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Kanadys, Magdalena Szal 

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XII/127/19 w powyższej sprawie. 

 

Ad.22. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
Pan Kazimierz Oskwarek poinformował, że Komisja Rewizyjna przyjrzała się sprawie 

oświetlenia lampami solarnymi i zwrócił się z prośbą do Pana Wójta i Pana Kierownika 

Sileckiego z prośbą o przyjrzenie się tej tematyce. 

Pan Zbigniew Wiśniewski wrócił do tematu oświetlenia wertykalnego przejść dla pieszych. 

Pan Przewodniczący zadał pytanie Panu Wójtowi dotyczące rozważań na temat Apteki w 

Brzozie, czy będzie ona funkcjonowała. 

Pan Wójt odpowiedział, że w tej chwili nie chce odpowiadać na to pytanie, ale zdaje sobie 

sprawę z tego, że wolą mieszkańców jest to, aby Apteka w tym miejscu była. 

Pani Agnieszka Karolak zgłosiła informację o zarwanej studzience przy ulicy Przemysłowej 

w Brzozie. 

Pani Małgorzata Lewandowska zabrała głos mówiąc, że popiera wypowiedz Radnej Dojs w 

sprawie dyskusji na temat ochrony środowiska. 

 

Ad. 23. Sprawy różne. 
Pan Przewodniczący poruszył sprawę donosu na Szkołę Podstawową w Nowej Wsi Wielkiej, 

poinformował o odbytej kontroli Kuratorium Oświaty. Wyniki kontroli zdementowały 

anonimowy donos. 

Pan Edward Majewski zabrał głos w imieniu swoim i mieszkańców Dobromierza składając 

życzenia na Boże Narodzenie i Nowy Rok. 

Pani Danuta Dojs podsumowując rok wskazała, że Pan przewodniczący notował wszystkie 

sprawy, które zostały poruszone. Zgłosiła, że w Urzędzie Gminy nie odpisuje się na wszystkie 

pisma. Mieszkańcy prosili Panią Dojs o poruszenie tej sprawy.  

 

Ad.24. Zakończenie obrad. 
Zostały złożone życzenia Bożonarodzeniowe i Noworoczne. W związku z wyczerpaniem 

porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział w obradach i 

dokonał zamknięcia obrad XII sesji Rady Gminy Nowa Wieś Wielka. 

 

Protokolant sesji    

 

Szymon Giżycki    


